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W ubiegłym roku weszła w życie Ustawa Prawo
o szkolnictwie wyższym i nauce (Ustawa 2.0)
zwana też Konstytucją dla nauki. Zasadniczą
zmianą w stosunku do czterech uprzednio
obowiązujących ustaw (prawo o szkolnictwie
wyższym, ustawa o zasadach finansowania
nauki, ustawa o stopniach i tytule naukowym, 
a także ustawa o kredytach i pożyczkach
studenckich) jest sposób podejścia do badań
naukowych, nauczania studentów i zarządzania
uczelnią. Nowa Ustawa ma mniej zapisów
szczegółowych, co oznacza, że więcej spraw
dotyczących działania uczelni, w tym także
bibliotek uczelnianych, musiało się znaleźć 
w nowo opracowanych statutach.



USTAWA 2.0 
a biblioteki

Korporacja Bibliotekarzy Wrocławskich
świadoma niepokoju panującemu 
w środowisku, postanowiła zaprosić
przedstawicieli bibliotek akademickich 
do szerokiej dyskusji dotyczącej aktualnej
sytuacji bibliotek naukowych oraz
pracujących w nich bibliotekarzy
poświęcając swoją XI konferencję
tematowi Ustawa 2.0 - biblioteki i
bibliotekarze w nowej rzeczywistości. 
 

Konferencja odbyła się 22 listopada 2019 roku
w Dolnośląskiej Bibliotece Pedagogicznej 
we Wrocławiu.

Tematem wiodącym konferencji były zapisy
w statutach uczelni, w regulaminach pracy 
i w regulaminach wynagradzania dotyczące
bibliotek i jej pracowników. 
Dyskusja toczyła się wokół rozwiązań
proponowanych przez władze różnych
uczelni w stosunku do spraw związanych 
z działalnością bibliotek i pracą
bibliotekarzy i stosownych zapisach 
w statutach i regulaminach.  
 

 

Konferencję otworzyły profesor 
Maria Pidłypczak-Majerowicz oraz Ewa
Grabarska, prezes Korporacji Bibliotekarzy
Wrocławskich.
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REFERATY

W pierwszej części wystąpili przedstawiciele
Biblioteki Głównej Uniwersytetu
Ekonomicznego we Wrocławiu.  
Referat pn. Rola biblioteki ekonomicznej w
strukturze i działalności uczelni, po reformie
szkolnictwa wyższego Ustawą 2.0 wygłosił
dr Dawid Kościewicz, z-ca Dyrektora tej
biblioteki. Omówił miejsce biblioteki i jej
pracowników w nowej rzeczywistości.
Podkreślił istotny fakt, że zgodnie z zapisami
w Ustawie 2.0 biblioteka to system
biblioteczno-informacyjny, a pracownicy
bibliotek zostali zaszeregowani do kategorii
pracowników administracji. Następnie
przedstawił umocowanie bibliotek
akademickich w statutach uczelni na
przykładzie uczelni ekonomicznych oraz
umocowanie bibliotekarzy akademickich
(bibliotekarzy dyplomowanych) w statutach
uczelni wrocławskich. Zaznaczył, że na każdej
uczelni są odrębne zapisy na ten temat.

Drugi wykład pt. Ustawa 2.0 - 
a bibliotekarze w Bibliotece Głównej
Uniwersytetu Ekonomicznego 
we Wrocławiu przedstawiła Dorota
Matysiak z Biblioteki Głównej
Uniwersytetu Ekonomicznego we
Wrocławiu. Prelegentka przywołała
wcześniejsze przepisy prawa dotyczące
zawodu bibliotekarza akademickiego 
i przedstawiła zapisy w statucie uczelni
dotyczące statusu pracowników
bibliotecznych UE we Wrocławiu oraz
schemat organizacyjny Biblioteki
Głównej.
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WYPOWIEDZI
DYREKTORÓW
BIBLIOTEK

W drugiej części
konferencji dyrektorzy
bibliotek akademickich:
Dominika Sidorska, 
dyr. Biblioteki
Uniwersytetu Medycznego
we Wrocławiu, 
ksiądz dr Jerzy Witczak, 
dyr. Biblioteki Papieskiego
Wydziału Teologicznego 
we Wrocławiu,
Alicja Portacha z Biblioteki
Głównej Politechniki
Warszawskiej przedstawili
sytuację w swoich
bibliotekach. Wskazali
problemy wynikające 
z zapisów w Ustawie 2.0 
i brak jednoznacznych
rozwiązań w sprawie
statusu biblioteki, jej
organizacji oraz
pracowników.
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PANEL DYSKUSYJNY

Ostatnia część konferencji to dyskusja uczestników na temat zapisów w statutach
uczelni, w regulaminach pracy i w regulaminach wynagradzania odnoszących się 
do bibliotek i jej pracowników. Moderatorkami dyskusji były prof. Małgorzata Derkacz
oraz prof. Maria Pidłypczak-Majerowicz. Uczestnicy konferencji mieli wiele pytań 
do prowadzących dyskusję oraz kolegów bibliotekarzy z innych ośrodków, np. pytania
związane z awansem pracowników bibliotecznych na niższych szczeblach czy brak
czasopism do umieszczania artykułów punktowanych. 

Obrady konferencji podsumowała prof. Małgorzata Derkacz, która zaproponowała
poszukiwanie konkretnych rozwiązań i konsolidację środowiska. 
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Opracowanie: Beata Malentowicz, Dolnośląska Biblioteka Pedagogiczna we Wrocławiu


